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Der Handflügelindex südwestpalaearktischer Raubwürger (Lanius excubitor) — Kritik eines Klischees
The wing tip index of southwest Palaearctic Great Grey Shrikes (Lanius excubitor) — a hackneyed phrase re-analyzed
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                    Zusammenfassung
Der klassische Fall von Zuganpassung im Flügelbau der europäischen Würger (Lanius minor, L. excubitor) ist Anlaß zu einer kritischen Betrachtung. Diese erfolgt durch Vergleich der Proportionsunterschiede südwestpalaearktischerL. excubitor (und asiatischerL. excubitor/L. sphenocercus), die trotz erheblicher Divergenzen keine Zuganpassungen sein können. Sie sind allometrisch (L. e. koenigi) oder im Zuge evolutionärer Trends durch effektive Umkonstruktion bedingt. Der Fall zeigt, daß die Zusammenführung vergleichender Untersuchungen in Systematik, Zoogeographie, Morphologie und Ökologie verstärkt zu werden verdient.


Summary
The classical case of migrational adaptation in wing construction of European Grey Shrikes (Lanius minor, L. excubitor) is re-investigated critically. The study is based on the comparison of proportional differences of SW PalaearcticL. excubitor and AsianL. excubitor/L. sphenocercus wings. Despite considerable differences these cannot considered as migrational adaptations. They are allometric (L. e. koenigi) or they are caused by constructive differentiation within evolutionary trends. As shown in this example, comparative investigations in systematics, zoo-geography, morphology, and ecology need to be enhanced and the results to be viewed multidisciplinary.
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